خصائص خريجي برنامج انتاج النبات ووقايته

• امتلاك المعارف والمعلومات

- 1. الالمام بالأساسيات المعرفية في مجال إنتاج النبات ووقايته.
- 2. الالمام بالمعارف الخاصة بالتفاعلات المختلفة بين مكونات البيئة والموارد الطبيعة والأنشطة الزراعية.

• امتلاك المهارات الإدراكية والمهنية المرتبطة بالتخصص

- 1. القدرة على تحديد وجمع البيانات المطلوبة لإدارة العمليات في مجال إنتاج النبات ووقايته.
- 2. القدرة على تخطيط نظم إنتاج ووقاية النبات المناسبة للظروف المختلفة طبقا للبيانات والمعطيات المتوفرة.
- 3. القدرة على تحديد أثر أنظمة إنتاج النبات ووقايته على البيئة والموارد الطبيعية وكيفية الحد من هذا الأثر.

• امتلاك الكفاءات المرتبطة بالتخصص

- 1. القدرة على العمل ضمن فريق وحل المشكلات الواقعية من خلال الربط بين المعرفة وتطبيقاتها.
- 2. الوعي بأخلاقيات العمل الزراعي وأخلاقيات البحث العلمي واخلاقيات التعامل مع التكنولوجيا وأدواتها والقيم الإسلامية والبيئية في مجال إنتاج النبات ووقايته.

Graduate attributes of the program

- Possession of knowledge and information
 - 1. Familiar with the basic knowledge in plant production/plant protection specialties.
 - 2. Familiar with the interactions between the environment, natural resources and agricultural activities.
- Possession of the cognitive and professional skills related to specialism
 - 1. Own the required skills to determine and collect the required data to manage the processes of plant production/plant protection.

- 2. Own the required skills to plan appropriate plant production/plant protection systems for different conditions depending on the available information.
- 3. Own the required skills to assess the impacts of plant production/plant protection systems on the environment and natural resources and how to limit these impacts.

Possession of competencies related to specialism

- Capable of working in team and able to solve real-life problems and understanding how to connect between the knowledge and related applications.
- 2. Aware of ethics of agricultural professions, scientific research and ethics of dealing with technology through the Islamic values and environmental standards in plant production/plant protection disciples.